

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 24, 2014 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Alcock	K. McRoberts
M.-C. Aubin	T. Moore
M. Cherciov	J M Montsion
S. Clamageran	D. Olin
A. Clifford	I. Roberge
S. Coysh	S. Rosienski-Pellerin
R. Furguele	M. Roy
M. Guzman	D. Savard
V. Hildebrand	C. Silva
S. Kirschbaum	B. Singer
J. Kowal	G. Young
W. Maas (Chair/président)	J. McDonough-Dolmaya
G. McGillivray	A. Pyée

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 24 janvier 2014 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

M. Feliciano
M. Horn
N. Chaloux
M. Felian
S. Hukil
A. Mehta
D. Ray
I. Riley
S. Vladusic
A. Walcott
D. Zaboli

### **1. Chair's Remarks**

The meeting began at 1:35 p.m.

### **1. Remarques du président**

La séance commence à 13 h 35.

### **2. Minutes of the previous meeting**

#### **▪ December 13, 2013**

The minutes were approved.

### **2. Procès-verbal de la séance précédente**

#### **▪ 13 décembre 2013**

Le procès-verbal est approuvé.

### **3. Matters arising from the minutes**

- Council's role in Glendon response to Ontario Government Action Plan for French-Language Postsecondary Education.

The Chair presented a document uploaded to the Senate website outlining York University's strategic mandate agreement proposal submitted to the Ontario Government. He drew Council members' attention to the stated

### **3. Questions dérivant du procès-verbal**

- Le rôle du Conseil en réponse au Plan d'action du gouvernement de l'Ontario pour l'éducation post-secondaire en langue française

Le président présente un document placé sur le site web du sénat qui donne les grandes lignes de la proposition de l'Université York du contrat de mandat stratégique soumis au gouvernement de l'Ontario.

goal of an “expansion at the Glendon campus, Southern Ontario’s centre for French language and bilingual university Education,” the “Proposed areas of strategic growth focus” proposed for Glendon, and a statement that “No capital is proposed for the Glendon campus; this assumes maximum Glendon enrolments of 2,900, with no provision for further expansion or other institutions.” See link.

Il attire l’attention des membres du Conseil sur l’objectif déclaré d’une « extension au campus de Glendon, le centre du sud de l’Ontario pour l’éducation universitaire en langue française et bilingue », « les centres proposés de croissance stratégique » proposés pour Glendon, et une déclaration que « aucun capital n’est prévu pour le campus de Glendon ; ceci assume un maximum de 2 900 inscriptions pour Glendon sans aucune provision pour une future extension ou d’autres institutions. Voir lien.

#### **4. Inquiries and Communications**

##### **▪ Principal Remarks**

The Principal noted the forthcoming appointments: 2 Tenure-Stream Faculty members, one in Economics and one in Translation (Conference Interpreting); 3 CLA positions (Mathematics, Psychology and Drama Studies). He also noted a 25% increase in undergraduate applications for next year. The proportion of students indicating Glendon as their 1<sup>st</sup> choice also increased to 31%.

The Principal then requested that the meeting be held “in-camera” for the rest of his report.

#### **5. Reports from Standing Committees**

##### **(a) CASTL**

A. Dawson presented the following and they were approved:

Changes to Degree Requirements from the French Studies Department and the Drama Studies Programme.

#### **4. Communications et questions diverses**

##### **▪ Remarques du principal**

Le principal note les engagement à venir : 2 postes menant à la permanence, un en Économie et l’autre en Traduction (interprétation de conférence) ; 3 positions sous contrat temporaire (Mathématiques, Psychologie et Art dramatique). Il note également une augmentation de 25 % des demandes d’admissions en premier cycle pour l’année prochaine. La proportion des étudiants indiquant Glendon comme leur premier choix a augmenté également jusqu’à 31 %.

Le principal demande alors que la réunion continue à huis clos pour le reste de son rapport.

#### **5. Rapports des comités permanents**

##### **(a) CNAP**

A. Dawson présente :

Changements aux exigences du programme du département des études françaises et du programme des études d’art dramatique et ils sont approuvés.

**(b) Curriculum Committee**

D. Savard of the Curriculum Committee presented the submissions from the following Department: Economics, Center for Studies in French, French Studies, International Studies, Hispanic Studies and Translation.

All submissions were **approved** except two submissions from the International Studies Department, on pages 62-65 (GL/ILST4618 3.00 Diplomacy and the French version, Diplomatie) as consent from POLS had not been provided.

**(b) Comité des programmes**

D. Savard, du comité des programmes présente les soumissions des départements suivants : Économie, Centre de formation linguistique pour les études en français, Études françaises, Études internationales, Études hispaniques et École de traduction.

Toutes les soumissions sont **approuvées** sauf deux soumissions des Études internationales, pages 62-65 (GL/ILST4618 3.00 Diplomacy et la version française, Diplomatie) étant donné que consentement du POLS n'avait pas été fourni.

**(c) Policy and Planning Committee**

J M Montsion presented the Faculty Council Rules and Regulations and they were **approved** and will be forwarded to Senate Executive.

**(c) Comité de direction et planification**

J M Montsion présente les règlements et procédures du Conseil, qui sont **approuvés**, et seront acheminés au comité exécutif du sénat.

**6. New Business**

There was none.

**6. Affaires nouvelles**

Il n'y en a pas.

**7. Adjournment**

The meeting was adjourned at 3:15 p.m.

**7. Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 15.